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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

29. juni 2020 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 9 (Aktstykke nr. 251) af 

25. juni 2020 stillet efter ønske fra Rune Lund (EL). 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse hvilket afkast, der er passende for at levere kapital til 
virksomheder, der ikke kan hente kapital på markedsmæssige vilkår – og dermed 
med et markedsmæssigt afkastkrav? 

 

Svar 

Fondens afkast vil dels bestå i en løbende forrentning, dels tegningsretter. Den lø-
bende forrentning fastsættes efter en individuel vurdering, og forventes som mini-
mum fastsat til følgende, jf. tabel 1: 

Tabel 1 
Forventet løbende forrentning 

 

1. år 2. og 3. år 4. og 5. år 6. og 7. år 8. år og senere 

2,5 pct. 3,5 pct. 5 pct. 7 pct. 9,5 pct. 

 
 

Hvis virksomheden på et senere tidspunkt køber præferenceaktierne tilbage, for-
ventes det på nuværende tidspunkt, at virksomheden yderligere vil skulle betale et 
rentetillæg på 2 pct. årligt i perioden fra investeringen til tilbagekøbet. Renteni-
veauet (tabel 1 med rentetillæg på 2 pct.) ved tilbagekøb følger af Kommissionens 
midlertidige rammebestemmelser for statslige foranstaltninger til støtte for økono-
mien under det nuværende COVID-19-udbrud (2020/C 91 I/01 med efterføl-
gende ændringer). Renteniveauet har til formål at undgå eller begrænse den kon-
kurrenceforvridende effekt, som investeringen potentielt vil kunne have på virk-
somhedens marked. 

Fondens afkastkrav bestående af forrentningen og tegningsretterne forventes sam-
let at ville afspejle Fondens rolle som ”investor of last resort”, jf. også besvarelsen 
af Finansudvalgets spørgsmål nr. 8 (Aktstykke nr. 251) af 25. juni 2020. 

 

Med venlig hilsen 

Finansudvalget 2019-20
Aktstk. 251 endeligt svar på § 7 spørgsmål 9 

Offentligt
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Nicolai Wammen 
Finansminister 
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